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Mr. John OMO, Secretary General of ATU,  
Distinguished participants,  
Dear friends, Chers amis, 

 

It is a great pleasure for me to address you today and open our 2nd Frequency 
coordination meeting in the framework of GE84 Plan optimization for Africa 
project. I welcome all countries to this meeting, both from Africa and neighboring 
ones. 

As you all know, electromagnetic waves cross countries and continents, therefore, 
neighboring countries to Africa were kindly invited to join us and follow the process 
starting from this second meeting. I take this opportunity to thank them for their 
participation, which I am confident will facilitate coordination discussions.  

We are in the middle of the way!  

The 1st frequency coordination meeting took place in February 2021, and the 3rd 
and last one is planned for the end of this year. African countries did an immense 
job so far to assign additional FM channels and coordinate among themselves, and 
I wish to congratulate them and encourage them to continue this effort to achieve 
their goals at the end of the project.  

The ultimate objective is to meet the African countries increasing need for 
frequencies for sound radio, to be used for analogue, for digital, or both.  
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As you know, the ITU Radiocommunication Bureau, in collaboration with the 
African Telecommunication Union, launched this project for the optimization of 
the GE84 Plan for African countries in East London - South Africa, back in July 2019. 
The project aims to achieve an efficient and equitable use of the 87.5-108 MHz 
band for analogue sound broadcasting and to identify new frequencies to FM 
broadcasting.  

I am also certain that non-African countries will take the opportunity to coordinate 
their assignments with the countries involved. Radio is important for all countries 
and is one of the key technologies used in emergency situations and other 
exceptional circumstances such as the current COVID-19 pandemic.   

Another important aspect of radio is its astounding accessibility at an affordable 
price, as it reaches everyone, everywhere. Radio really leaves no one behind! 

Chers amis, 

Durant ces 5 jours, les discussions techniques et les calculs de compatibilité vont 
aller bon train, dans de bonnes conditions et avec un excellent sens de 
collaboration, agrémentées du haut niveau de compétences. Toutes les conditions 
sont réunies pour que les administrations soient en mesure de planifier les 
fréquences pour couvrir leurs besoins nationaux sans causer d’interférences 
préjudiciables aux pays voisins. 

Le Bureau des radiocommunications a fourni le logiciel d’optimisation du plan 
GE84 et les ateliers préparatoires ont eu lieu en septembre, octobre, janvier 2020 
et avril 2021, avec la participation des pays non Africains, organisés en étroite 
collaboration avec l’Union africaine des télécommunications. Ce fut une immense 
satisfaction d’avoir eu une telle participation à ces ateliers, ce qui confirme 
l’importance et la pertinence de ce projet pour tous vos pays. 

Comme vous le savez tous, l’Afrique a été la 1ère Région à replanifier la bande UHF 
du Plan GE06 afin de libérer les bandes 700 et 800 MHz. Ceci par le biais de 
planification de fréquences additionnelles dans la bande 470-698 MHz. 

Et aujourd’hui, l’Afrique est la 1ère région à lancer une planification des assignations 
dans le cadre du Plan GE84 au niveau de tout un continent.   
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Je suis persuadé que vos discussions, avec le soutien de nos experts du BR et de 
l’UAT, se passeront de façon optimale et efficace, et que l’esprit de collaboration 
prévaudra et apportera d’excellents résultats au profit de tous ! 

Chers amis, 

Je reste personnellement à votre disposition, ainsi que l’ensemble du Bureau des 
radiocommunications, afin de soutenir votre région dans ses diverses activités et 
initiatives liées aux radiocommunications, et je vous souhaite plein de succès dans 
vos réunions et vos discussions. 

I look forward to seeing you all at future physical meetings!  

Thank you very much.  Merci de votre attention. 

 


